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Vragen van de leden Smits en
Langkamp (beiden SP) aan de
ministers van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties en voor Jeugd en
Gezin over het plaatsen van
mosquito’s door de gemeente
Rhenen zonder overleg met en
goedkeuring van de gemeenteraad.
(Ingezonden 6 april 2009)

1
Wat is uw reactie op het bericht dat
de gemeente Rhenen de mosquito wil
plaatsen zonder overleg met en
goedkeuring van de gemeenteraad?1

2
Deelt u de mening dat de gemeente
Rhenen dit besluit had moeten
voorleggen aan de gemeenteraad? Zo
ja, gaat u de gemeente Rheden erop
aanspreken dat zij de mosquito pas
mag inzetten na goedkeuring van de
gemeenteraad? Zo nee, waarom niet?

3
Deelt u de mening dat de gemeente
Rhenen had moeten wachten op de
nieuwe richtlijn voor het plaatsen van
de mosquito? Zo ja, wat gaat u hier
tegen ondernemen? Zo nee, waarom
niet?

4
Loopt de gemeente Rhenen het risico
om voor de rechter gedaagd te
worden vanwege het inzetten van de
mosquito, omdat dit mogelijk in strijd
is met de grondwet?

5
Is er naar uw mening voldoende
onderzoek gedaan naar alternatieven
om de overlast van jongeren tegen te
gaan in de gemeente Rhenen? Zo ja,
waarop baseert u uw mening? Zo
nee, bent u bereid er bij de gemeente
Rheden op aan te dringen dat zij dit
eerst laat onderzoeken voordat wordt
besloten om de mosquito in te
zetten?

6
Deelt u de mening dat er ook andere
mogelijkheden zijn voor de gemeente
Rhenen om de overlast van jongeren
tegen te gaan? Zo ja, waar zou
volgens u de gemeente Rhenen nog
meer aan kunnen denken? Zo nee,
waarom niet?

7
Bent u nog steeds van mening dat het
plaatsen van deze mosquito een
brevet van onvermogen is? Zo ja, hoe
gaat u deze gemeente helpen haar
onvermogen te overwinnen?

1 Algemeen Dagblad, 2 april 2009: «Rhenen
wacht niet met mosquito».

Antwoord

Antwoord van minister Ter Horst
(Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties), mede namens de
minister voor Jeugd en Gezin
(ontvangen 15 mei 2009)

1
Ik heb kennisgenomen van dit
bericht.

2
Er is door de Kamer een motie
aangenomen waarin de regering
wordt verzocht om met gemeenten
afspraken te maken waardoor de
inzet van de Mosquito’s in de
openbare ruimte te allen tijde alleen
na goedkeuring door het lokale
bestuur kan geschieden. De motie
had vooral tot doel te voorkomen dat
private partijen zonder inspraak van
de gemeente Mosquito’s zouden
plaatsen, zo staat in de overweging
bij de motie.
Het gaat in de gemeente Rhenen om
de situatie dat het college beslist om
een Mosquito te plaatsen. Het college
is onderdeel van het lokale bestuur.
Het staat de gemeenteraad van
Rhenen overigens uiteraard vrij
hierover met het college van
gedachten te wisselen.

3
Nee, ook deze mening deel ik niet. Ik
heb toegezegd aan de Kamer dat ik
met de VNG zal overleggen met de
intentie om tot een richtlijn te komen
over het gebruik van de Mosquito. Ik
heb tevens aangegeven dat ik
betwijfel of het goed is dat alle
gemeenten dezelfde regels opstellen.
Het is aan gemeenten om deze
(toekomstige) richtlijn van de VNG
wel of niet te volgen. Dus ook als de
richtlijn er al zou zijn, zou het de
gemeente Rhenen vrijstaan hierin een
eigen afweging te maken. Ik ben op
dit moment in overleg met de VNG
over deze richtlijn. Overigens lijkt het
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mij verstandig in deze richtlijn op te
nemen, zoals ook in de juridische
verkenning1 is aangegeven, dat een
gemeente die mosquito’s wil
gebruiken, hierover kaders stelt in de
APV. Dit betekent dat deze dan door
de gemeenteraad worden
vastgesteld.

4
Ja, de gemeente loopt dit risico en de
gemeente is ook bekend met dit
risico.

5
Ik wil niet treden in de lokale
afweging van de gemeente Rhenen.
Ik heb aangegeven dat ik de mosquito
nodig noch wenselijk vind, maar ik
kan me wel voorstellen dat
gemeenten het middel gebruiken als
ultimum remedium. Het is aan het
oordeel van de gemeente Rhenen of
zij inzet van de mosquito nodig acht.
Ik heb overigens wel begrepen dat de
mosquito slechts zal worden gebruikt
op die uren (vier avonden in de week)
dat er de meeste overlast is.

6
Ook voor het antwoord op deze vraag
geldt dat ik niet wil treden in de
overwegingen van de gemeente
Rhenen. In zijn algemeenheid zijn er
ook andere maatregelen mogelijk om
de overlast van jongeren tegen te
gaan, maar het is niet aan mij om een
afweging over de lokale situatie in
Rhenen te maken.

7
In het antwoord op vraag 5 heb ik
reeds aangegeven dat ik de mosquito
nodig, noch wenselijk vind, maar dat
ik me wel kan voorstellen dat
gemeenten het middel gebruiken als
ultimum remedium. Om gemeenten
die daaraan behoefte hebben
tegemoet te komen bij het maken van
de afweging over het plaatsen van
mosquito’s overleg ik met de VNG
met de intentie om te komen tot een
richtlijn.

1 Inzet en noodzakelijkheid van de mosquito,
28 684, nr. 188, 11 december 2008.
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